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                PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/2022    

z   sesji Rady Miejskiej w  Wodzisławiu odbytej w dniu 28 stycznia  2022 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Miasta i Gminy w Wodzisławiu 

  

 Sesja Rady  trwała od godziny 1010  do godziny 1335. Obradom przewodniczył Pan 

Leszek Krzelowski Przewodniczący Rady Miejskiej w  Wodzisławiu.  Na stan 15 radnych                  

w sesji  uczestniczyli wszyscy  radni (potwierdzenie logowania  załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli zaproszeni goście pan Dominik Łukasik Burmistrz Miasta i Gminy  

Wodzisław, pani Renata Koziara Sekretarz Miasta i Gminy Wodzisław – 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Jędrzejowskiego, pani Zdzisława Kowalska Skarbnik 

Miasta i Gminy Wodzisław oraz  pracownicy merytoryczni  urzędu ( listy obecności – 

załączniki Nr 2,3,4, 5 do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych.  
7.  Podjęcie uchwał budżetowych: 

a) przedstawienie przez Burmistrza założeń do budżetu gminy na 2022 rok i do WPF 

na lata 2022-2032, 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach, 
c) opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca kalkulacji dochodów, 
d) opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotycząca wydatków, 
e) dyskusja i podjęcie uchwał w sprawie: 

- Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wodzisław na lata 2022-

2032, 

 -  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wodzisław na 2022r. 

8.   Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania Problemów     

      Alkoholowych za 2021 rok. 

9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok. 

b) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do 3 lat, 

c) zmiany uchwały Nr XXXII/319/2021 Rady Miejskiej w Wodzisławiu z dnia                        

28 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu                        

z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres 

do 3 lat,  

d) zmiany uchwały w sprawie zmiany rodzaju miejscowości Piskorzowice stanowiącą 

część wsi Strzeszkowice na odrębną miejscowość Piskorzowice, 

e)zmiany uchwały w sprawie określenia trybu konsultacji dotyczących zmiany rodzaju 

miejscowości Piskorzowice stanowiącą część wsi Strzeszkowice na odrębną 

miejscowość Piskorzowice, 

f) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wodzisławiu na 2022 rok, 

g) przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Wodzisławiu na 2022 rok. 
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10. Podsumowanie działalności stałych komisji rady za 2021r.  

11. Wolne wnioski i informacje, sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Trzydziestą ósmą sesję obecnej kadencji Rady Miejskiej w  Wodzisławiu otworzył 

Przewodniczący  Rady pan Leszek Krzelowski  wypowiadając formułę „Wysoka Rado! 

Otwieram trzydziestą ósmą sesję Rady Miejskiej w Wodzisławiu obecnej kadencji”. Radni 

potwierdzili elektronicznie swoją obecność- załącznik 6 do protokołu.  Pan przewodniczący 

poinformował, że w związku  ze stanem epidemii  i obowiązującymi ograniczeniami 

kontaktów dzisiejsza sesja będzie prowadzona przy ograniczonej, niezbędnej  liczbie 

uczestników. W dalszej części pan przewodniczący powitał zaproszonych gości.   

   

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad przewodniczący rady zaproponował radnego Jarosława Straszaka. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Sekretarzem obrad został radny Jarosław Straszak.  

 

Pkt.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący rady odczytał wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Wodzisław w sprawie 

wycofania dwóch projektów uchwał tj. w punkcie 9 podpunktu a) i b)  i w ich miejsce 

wprowadzenie 1 projektu ( wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

w sprawie zmiany porządku obrad poprzez zdjęcie w punkcie 9 projektów uchwał 

oznaczonych literą a) i b) oraz wprowadzenie podpunktu a) o treści „ projekt uchwały                                 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok, -  załącznik z głosowania nr 8 do protokołu. 

Oznajmił, że  w głosowaniu  brało udział 15 radnych. Za głosowało 15 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących się 0. Stwierdził, że zmiana porządku obrad  została przyjęta. Poinformował, 

że projekt będzie omawiany w punkcie 9 litera „a”, a pozostałe punkty zmienią kolejność 

zgodnie z alfabetem.. 
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Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach  – załącznik  z głosowania nr 9 do 

protokołu.  Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 15 radnych. Za głosowało                           

15 radnych, wstrzymujących 0, przeciw 0.  Stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący rady poinformował zebranych, że projekt protokołu z obrad sesji                        

Nr XXXVII/2021 z dnia 29 grudnia  2021 był dostępny w biurze rady oraz na stronie BIP 

urzędu. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki.   

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady stwierdził, że protokół  został przyjęty. 

 

Pkt. 5.Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Pkt. 6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

Przewodniczący rady poinformował, że od ostatniej sesji nie wpłynęły interpelacje                              

czy zapytania.  

Radny Adam Zieleniec przekazał dwa zapytania dot.: 

- przekazania informacji na temat sprzedaży w 2013 roku działek gminnych w miejscowości 

Świątniki- zapytanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu, 

- udzielenia odpowiedzi na pytanie zadane podczas sesji w dniu 29 grudnia 2021 roku                      

w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej w zakresie rzeczowym MOP Klemencice- 

zapytanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Pkt.7.   Podjęcie uchwał budżetowych: 

 

a) przedstawienie przez Burmistrza założeń do budżetu gminy na 2022 rok i do WPF na lata 

2022-2032. 

Pan burmistrz odnosząc się do przedmiotowych projektów uchwał zauważył, że były one tak 

jak jest to w zwyczaju szczegółowo omawiane na posiedzeniach stałych komisji rady i w dniu 

dzisiejszym zakończy się procedura ich ostatecznego zatwierdzenia. Poinformował, że 

przedłożony radzie w miesiącu listopadzie przez organ wykonawczy projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej oraz projekt budżetu  gminy na 2022 uległ zmianom, między innymi 

zwiększono środki na gospodarkę wodno- ściekową tj.: 
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- rozbudowę sieci wodociągowej na terenie gminy Wodzisław w zakresie rzeczowym 

Klemencice  MOP o kwotę 857.500 zł. Zauważył, że jest to szacunkowa kwota i  nie 

wiadomo jaka będzie cena po przetargu,  

-  rozbudowę wodociągu grupowego Przyrąb – Lubcza  o kwotę 91.439 zł., 

-  budowę wodociągu dla Kolonii Niegosławice Marianów  o kwotę  20.000 zł., 

-  budowę sieci wodociągowej Przyłęczek – Mierzawa o kwotę  20.000 zł., 

-  przebudowę  sieci wodociągowej na moście na ul. Jędrzejowskiej o kwotę 43.000 zł., 

-  rozbudowę systemu monitoringu i sterowania na obiektach sieci wodociągowej na terenie 

gminy Wodzisław o kwotę 80.000 zł., 

- rozbudowę sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Wodzisław o kwotę  40.000zł. 

Pan burmistrz podsumowując zmiany w budżecie dot. gospodarki wodno- ściekowej  

poinformował,  że w przyszłym tygodniu odbędzie spotkanie z jednym  z marszałków 

województwa w tej sprawie. Zauważył, że zapewne w ramach tej gospodarki w ciągu roku w 

budżecie gminy będzie wiele zmian, ponieważ nasza gmina otrzymała  z Polskiego Ładu 

subwencję na określony cel na kwotę 3.443.000zł. w tym na gospodarkę wodną 500.000zł., 

a 2.943.000zł. na gospodarkę kanalizacyjną. Otwiera się nam jeszcze możliwość 

sfinansowania modernizacji i rozbudowy sieci wodociągowej na terenie gminy przy 100% 

wsparciu dodatkowych środków. Gdy finanse gminy pozwolą to będziemy wprowadzać 

kolejne zadania. Dodał, że bardziej nam zależy na  środkach przeznaczonych na 

gospodarkę wodną gdyż   mamy już przyznane środki na gospodarkę kanalizacyjną które 

trudniej wydatkować.  

Następnie odniósł się do kolejnych zmian w projekcie i poinformował, że zwiększono równie 

środki na przebudowę drogi gminnej Lubcza – Wola Lubecka  o kwotę 2.163.390zł. oraz 

przebudowę  drogi gminnej w miejscowości Dropiówka” o kwotę  100.000 zł. 

Szczególną uwagę zwrócił na zadanie „Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

Wodzisław”  gdzie   zwiększono wydatki budżetowe o kwotę 837.471zł. Poinformował, że 

odbyło się spotkanie z wykonawcą i inspektorem nadzoru    i ustalono, że z powodu 

problemu z dostępem  skrzynek sterowniczych na poszczególne obwody, ostateczny termin 

zakończenia i rozliczenia inwestycji wyznaczono na koniec kwietnia b.r. - nastąpi wtedy 

uruchomienie systemu sterowniczego-  będzie jeszcze o tym rozmawiał z radcą prawnym 

urzędu. Dodał, że  termin rozliczenia zadania z Urzędem Marszałkowskim upływa z końcem 

b.r. Poinformował, że zgodnie z zaleceniami PGE Busko- Zdrój mamy do wymiany 8 km 

przewodu zasilającego. Wszystkie lampy zostały już zamontowane. W następnych dniach 
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przeprowadzona zostanie- z jego udziałem - inwentaryzacja powykonawcza, gdyż jak się 

okazało z powodu błędów w projekcie okazało się, że 23 oprawy zostały zamontowane w 

niewłaściwych miejscach i trzeba zmienić ich lokalizacje, tak aby spełniały swoje zadanie. 

Dodał, że nieprawidłowości te stwierdzono gdy oświetlenie zostało już  włączone.                             

W projekcie jest jeszcze  jeden mankament ale z nim również sobie poradzimy. 

Poinformował, że gdy będzie znana decyzja Urzędu Marszałkowskiego to postaramy się 

jeszcze o dodatkowe kilkadziesiąt opraw. Będzie to możliwe gdyż otrzymaliśmy maksymalną 

kwotę dofinansowania tj. 4 mln. zł., a  po przetargu wartość zadania wyniosła 3.500.000zł. 

Mamy zatem dodatkowy pieniądz i trzeba robić wszystko aby uzyskać zgodę na ich 

wykorzystanie. Pan burmistrz poinformował, że w obecnym budżecie mamy jeszcze 

zaplanowaną kwotę w wysokości 193.000zł. na dobudowę oświetlenia ulicznego co zostało 

zaplanowane w funduszach sołeckich poszczególnych miejscowości. Środki te zostały 

wydzielone chociaż w jego opinii powinno się z tym poczekać do przyszłego roku, gdzie 

będzie wiadome jak funkcjonuje oświetlenie po modernizacji. Pan burmistrz wyjaśnił, że na 

pewno całej zaplanowanej dobudowy nie uda się wykonać ponieważ w dzisiejszym czasie 

sporządzenie dokumentacji projektowej może trwać nawet 10 miesięcy.  

W dalszej części pan burmistrz odniósł się do kolejnych zmian w projekcie uchwały                    

i poinformował,  że zwiększono przychody o kwotę 800.162,90 zł.  z tytułu: 

- wprowadzenia środków na realizację projektu w SP w Wodzisławiu Laboratoria przyszłości 

o kwotę 14.171,60 zł. 

- wprowadzenia środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na zadanie 

„Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie gminy Wodzisław wraz z przebudową ujęcia 

wody w miejscowości Brzeście”  o kwotę 77.230,30 zł. 

- wprowadzenia środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na zadanie 

„Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie gminy Wodzisław”  o kwotę 168.309 zł. 

- wprowadzenia środków na uzupełnienie subwencji ogólnej na wsparcie finansowe 

inwestycji w zakresie kanalizacji – o kwotę 40.000 zł. 

Pan burmistrz odnosząc się do tematu środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych poinformował, że w pierwsza transza dotacyjna dzielona była między samorządy 

według określonego algorytmu i nasza gmina otrzymał 1.419.000zł.  W drugim naborze 

otrzymaliśmy 1.723.000zł.  

- wprowadzenia środków na uzupełnienie subwencji ogólnej na wsparcie finansowe 

inwestycji w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę o kwotę  500.452 zł. Dodał, że  

mamy 100% środków do wydatkowania – głównie na dokumentację projektową tj.  
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a. Rozbudowa sieci wodociągowej na terenie gminy Wodzisław w zakresie 

rzeczowym Klemencice  MOP – 171.500 zł. Pan burmistrz poinformował, że został 

już wydana decyzja środowiskowa na tą inwestycję, będzie wydana decyzja celu 

publicznego gdyż jest ona konieczna, a następnie pozwolenie na budowę. Mamy już 

porozumienie, są zagwarantowane środki w budżecie i będziemy realizować to 

zadanie przy dofinansowaniu 80% kosztów. Zauważył, że były nieporozumienia                       

i przekłamania w kwestii odbioru nieczystości ze stacji przez gminę  nie samorząd  

może ona tego nakazać. Dodał, że odpowiedź na interpelację radnego Zieleńca 

będzie zawierała stosowne wyjaśnienia. Pan burmistrz przypomniał, że już wyjaśniał 

tą kwestię na poprzedniej sesji. Gdy przedmiotowe zadanie zostanie wykonane to 

nowa stacja będzie służyła również naszym mieszkańcom oraz wpłynie korzystnie na 

dochody gminy. Dodał, że trzeba będzie zabezpieczyć umowę na dostarczenie wody 

dla nowego podmiotu w taki sposób,  żeby zabezpieczyć wodę dla Serwitu                                 

i awaryjne zasilanie.  

b. Rozbudowa wodociągu grupowego Przyrąb – Lubcza – 91.439 zł. 

c. Rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Łany – 27.000 zł. 

Pan burmistrz poinformował, że łącznie wydatki inwestycyjne zostały zwiększone                      

o kwotę ponad 4.150.000zł.   

Poinformował, że ostatecznie budżet gminy Wodzisław na 2022 r. po stronie dochodów 

zamyka się kwotą 36.027.866 zł. a po stronie wydatków kwotą 47.047.798,90 zł. 

Deficyt budżetu wynosi 11.019.932,90 zł. i pokryty zostanie przychodami pochodzącymi                  

z kredytów w wysokości 8.043.000zł., środków z Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, subwencji wodno-kanalizacyjnej w wysokości  2.426.337,90 zł. oraz wolnych 

środków w wysokości 550.595 zł. 

Pan burmistrz podkreślił, że budżet zapewne w ciągu roku będzie się zmieniał i od początku 

kadencji nie było takiej sytuacji, ale dotąd nie było inwestycji na taką kwotę. Wyjaśnił, że 

wprowadzając środki z  subwencji do budżetu dokonuje się zmiany zarówno po stronie 

przychodowej jak i rozchodowej. Powiększają one również w pewien sposób deficyt 

budżetowy. Stwierdził, że być może trudno to zrozumieć, że środki subwencyjne czy 

intencyjne powiększają deficyt. Następnie poinformował, że w ciągu dwóch tygodni 

ogłoszony zostanie przetarg na budowę Centrum Kultury i Edukacji i będzie wprowadzona 

do budżetu kwota 8 mln.zł. na to zadanie, która znajduje się na wydzielonym rachunku. Nie 

wiemy jednak jaka  będzie kwota po przetargu na to zadanie. Następnie pan burmistrz 

poinformował, że przed nami drugi nabór wniosków do  Rządowego Funduszu Polski Ład 

który rozpocznie się w połowie lutego b.r. Zapewnił, że nasz samorząd na pewno pozyska 
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środki na drogi co znacznie odciąży budżet zwłaszcza, że wszystkie zadania inwestycyjne 

drogowe są zaplanowane do realizacji w ramach kredytów. Odnosząc się do innych naborów 

pan burmistrz poinformował, że uczestniczył w spotkaniu  kończącym uzgodnienia dot. 

nowego rozdania środków dla Województwa Świętokrzyskiego, podczas którego 

wprowadzono zmiany które  przekazano do komisji europejskiej. Informacja na temat ich 

rozpatrzenia będzie znana które do końca marca. Środki jakie pozyska nasze województwo  

uruchomione zostaną  dopiero w ostatnim kwartale b.r. Będą one dot. zadań związanych                           

z ochroną środowiska, infrastrukturą. W ramach tych środków planuje się wykonanie 

termomodernizacji wszystkich budynków użyteczności publicznej– łącznie będzie ich 

przynajmniej 7, ale liczba ta może się zwiększyć- znajdujących się na terenie gminy                        

i w obecny budżecie zaplanowano kwotę 60.000zł. na sporządzenie niezbędnej 

dokumentacji. Dodał, że planuje się złożenie jednego, kompletnego wniosku. Pan burmistrz 

dodał, że wymogi ze strony Komisji Europejskiej są coraz wyższe i mówi się o funduszu 

niedotacyjnym tylko pożyczkowym, czyli samorząd musi się wcześniej zapożyczyć, 

zrealizować inwestycję i dopiero rozliczyć, co jeśli chodzi o możliwości finansowe niektórych 

samorządów będzie mało możliwe.  Odnosząc się do omawianych projektów uchwał pan 

burmistrz zauważył, że   zgłoszone przez komisje rady oraz wprowadzone do budżetu gminy 

autopoprawki tak po stronie dochodów, jak również po stronie wydatków budżetowych, 

znalazły swoje odzwierciedlenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2032.  

Ograniczając bieżące wydatki budżetowe w WPF, zakłada się realizację nowych ważnych 

dla całej społeczności zadań inwestycyjnych tj. Rewitalizacja Wodzisławia czy odbudowa                     

i modernizacja dróg gminnych, budowa boisk wielofunkcyjnych, termomodernizacja trzech 

dużych budynków użyteczności publicznej tj. OSP w Wodzisławiu, Brześciu                                       

i Niegosławicach, odbudowa dróg, modernizacja sieci wodociągowej. Należy cały czas dbać 

o zadania bieżące oraz realizować zadania rozpoczęte, na które mamy dofinansowanie. 

Zauważył, że w ostatnim czasie wybudowana została nowa farma fotowoltaiczna przy 

oczyszczalni ścieków w Wodzisławiu, która została zamontowana na ogrodzonej                                    

i oświetlonej działce gminnej. Pozwoli to na oszczędności energii zwłaszcza, że gmina płaci 

wyższe stawki. Poinformował, że zakupiono nowe urządzenia do bieżącego utrzymania dróg 

tj. głowica i kosiarka bijakowa. W obecnym okresie siłami referatu gospodarki komunalnej 

odśnieżana jest połowa dróg  gminnych. Przed nami tak jak już zostało wspomniane duża 

inwestycja tj. budowa sieci wodociągowej do stacji MOP w Klemencicach  i ma nadzieję, że 

uda się ją sfinalizować. Należy również podjąć działania zmierzające do przeprowadzenia 

rewitalizacji zbiornika wodnego na Brzeziu. Będzie to bardzo kosztowne zadanie ale                               

w pierwszej kolejności należy się skupić na odzyskaniu funkcji retencyjnej i wyremontowanie 

urządzeń około wodnych, a gdy to zostanie wykonane to nie będzie już przeszkód do 

zagospodarowania terenu wokół. Zapewnił, że w dalszym ciągu będą czynione starania dot. 
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pozyskania środków na drogi, najbliższe rozstrzygnięcia wniosków nastąpi w miesiącu 

marcu. 

Pan burmistrz stwierdził, że realne i dość znaczne dochody, jakie z dużym 

prawdopodobieństwem możemy uzyskać, pozwolą na pełną realizację zaplanowanych do 

realizacji inwestycji w roku 2022, zwłaszcza wieloletnie zadania inwestycyjne tj.:  

-   rozbudowa sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Wodzisław, 

-  rozbudowa sieci wodociągowej na terenie Gminy Wodzisław w zakresie rzeczowym 

Klemencice MOP,  

- prace przygotowawcze do zmiany studium zagospodarowania przestrzennego gminy                       

i zmianie miejscowego planu zagospodarowania. Pan burmistrz zachęcił do składania 

wniosków w sprawie proponowanych zmian 

- budowa sieci wodociągowej Przyłęczek – Mierzawa, 

- rozbudowa wodociągu grupowego Przyrąb – Lubcza, 

- budowa wodociągu dla Kolonii Niegosławice Marianów, 

- rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Mieronice,  

- rozbudowa sieci wodociągowej na terenie Gminy Wodzisław wraz z przebudową ujęcia 

wody w miejscowości Brzeście. Pan burmistrz odnosząc się do zadań związanych                             

z gospodarką wodną przypomniał, że już na początku kadencji sporządzono szczegółową 

analizę sieci wodociągowej na terenie gminy i w oparciu o tą analizę, po wybraniu jednego                 

z 4 wariantów rada zgodziła się na jego realizację. Sieć będzie zmodernizowana                                   

i  zautomatyzowana. Trzeba sporządzić niezbędną dokumentację i szukać możliwości 

dofinansowania. Pan burmistrz stwierdził, że trzeba nadrabiać wieloletnie zaległości i usuwać 

nieprawidłowości.  

-  rewitalizacja zbiornika „Brzezie” w Wodzisławiu, 

-  rewitalizacja Wodzisławia, 

- przebudowa skrzyżowania dróg gminnych ul. Kościelna i ul. Mleczna. Pan burmistrz 

wyjaśnił, że nie doszło do skutku przeniesienie własności Mleczarni w Wodzisławiu ponieważ 

są problemy z obecnym jej właścicielem. Przedsiębiorca zainteresowany kupnem zakładu 

jest  z branży mleczarskiej. Dowieziono już dwa zestawy eko - groszku, rozmontowano część 

urządzeń, opracowano program naprawczy i modernizacyjny. Samorząd nie ma żadnej 

możliwości wpływania na działania prywatnego podmiotu podobnie jak na działania Gminnej 

Spółdzielni Samopomoc Chłopska w Wodzisławiu. Pan burmistrz poinformował, że podmiot 

zaineresowany kupnem mleczarni wnioskował o przebudowę skrzyżowana na ul. Kościelnej                        
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i Mlecznej gdyż w obecnej formie nie ma możliwości   wjazdu Tirów do obiektu  zakładu. 

Sprawdzono warunki techniczne i taka przebudowa może być przeprowadzona. 

Zaplanowano również w budżecie środki na ten cel.  

- przebudowa drogi gminnej w Wodzisławiu działka 866/2, 

- przebudowa drogi gminnej Lubcza – Wola Lubecka, 

- przebudowa drogi wewnętrznej w Piotrkowicach /kontynuacja z roku 2021/, 

- przebudowa instalacji co. cwu. w budynku Szkoły podstawowej w Lubczy i Niegosławicach, 

-  termomodernizacja budynków użyteczności publicznej, 

- budowa budynku wielofunkcyjnego: Remizy OSP i Świetlicy Wiejskiej w Mierzawie- pan 

burmistrz poinformował, że ma nadzieję, że zadanie to uda się w tym roku skończyć, 

-  budowa boisk sportowych przy szkołach podstawowych, 

-  dobudowa oświetlenia ulicznego, 

-  modernizacja oświetlenia ulicznego w Gminie Wodzisław. 

- zagospodarowanie działek w Kowalowie Dolnym, Lubczy i Dębianach, 

-  kocioł co. dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Wodzisławiu, 

Następnie pan burmistrz omówił  zadania inwestycyjne roczne i wyjaśnił, że w większości to 

zadania w zakresie infrastruktury drogowej, bezpieczeństwa publicznego gospodarki 

komunalnej i kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. 

Pan burmistrz poinformował, że w 2022 roku zaplanowano również  przekazanie dotacji 

celowych dla: 

- Powiatu Jędrzejowskiego do: 

* budowy chodnika w miejscowości Niegosławice, 

* budowy chodnika w miejscowości Piotrkowice, 

* budowy chodnika w miejscowości Konary, 

* przebudowy drogi powiatowej Przełaj –Pękosław – Brzeście - Wodzisław, 

* przebudowy drogi powiatowej Kowalów Dolny – Kowalów Górny, 

* przebudowy drogi powiatowej Nawarzyce – Brzezinki – Sadki. 
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- oraz dla Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu do zakupu sprzętu i przebudowy 

pomieszczeń. 

Odnosząc się do zadań drogowych pan burmistrz poinformował, że od przejęcia przez niego 

urzędu czyni starania związane z przebudową drogi wojewódzkiej  768 – zwłaszcza odcinka 

do Węchadłowa, łącznie z przebudową zjazdu w kierunku Michałowa i Kazimierzy. 

Sporządzony jest już kosztorys, jest już wstępna dokumentacja. Dodał, że droga jest                         

w fatalnym stanie. Zarząd Dróg Wojewódzkich robi tylko tyle aby droga była przejezdna,                      

a nie mówi się w ogóle o jej standardzie. Zadanie to w standardzie takim jak jest do 

Łysakowa  może kosztować ok. 68 mln.zł. Będzie jednak interweniował u radnych 

wojewódzkich aby ująć to zadanie do realizacji.  

Następnie pan burmistrz poinformował, że ogółem na zadania inwestycyjne planujemy 

przeznaczyć kwotę 16.639.501,30 zł. tj. 35,37 % ogólnych wydatków i  ciągu roku kwota ta 

może być jeszcze większa. Dla zobrazowania kwestii finansów gminy poinformował,  że 

wpływy jakie gmina osiąga z tytułu podatków rolnego, od nieruchomości to ok. 3 mln.zł.  

W dalszej części wystąpienie pan burmistrz odniósł się do zadań bieżących                                      

i poinformował, że  przy współudziale Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu planujemy 

dofinansować realizację programów profilaktycznych szczepień przeciwko grypie, zakażeń 

meningokokowych, i badań laboratoryjnych. Odnosząc się do zadań inwestycyjnych 

związanych z ochroną zdrowia poinformował, że zamierzamy przygotować dokumentację 

projektową na dobudowę skrzydła do budynku GOZ w Wodzisławiu gdzie będzie 

przeniesiona rehabilitacja. Dodał, że w tym celu wykupiono część przyległych działek gdyż 

według  Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego budynek musi mieć 

określony współczynnik do powierzchni działki. Gdy zadanie zostanie zrealizowane to 

pozyskamy również środki na wyposażenie budynku i rehabilitacji. Dodał, że na zabiegi                     

w naszym gabinecie czeka się min. 3 miesiące ale w innych tego typu placówkach okres ten 

jest dłuższy. Mamy również nadwykonania kontraktu i będą czynione starania aby NFZ za 

nie zapłacił. Po przeniesieniu rehabilitacji będzie możliwość zagospodarowania 

opuszczonych pomieszczeń na potrzeby przedszkola.   

Pan burmistrz odnosząc się do wydatków budżetowych poinformował, że znaczną część 

budżetu planujemy przeznaczyć na oświatę 11.764.594,60 zł. tj. 25 %. W kwocie tej zawarte 

są również koszty budowy boisk sportowych ale i tak do tej pory nie było sytuacji, że budżet 

oświaty przekracza kilkanaście milionów co stanowi aż 25% ogółu wydatków. Natomiast na   

pomoc społeczną zaplanowano 6.622.047 zł. tj. 14,07 % ogólnych wydatków budżetu. 

Poinformował, że 40% ogólnych wydatków gminy to oświata i pomoc społeczna, a inwestycje 

35%. Jeśli chcemy wykorzystywać pieniądze z zewnątrz i realizować inwestycje musimy 



11 
 

wygospodarować środki na wkład własny. Gdy nie jesteśmy w stanie tego zrobić tj. uzyskać 

dodatkowych dochodów własnych to musimy pozyskać środki z dotacji unijnych i rządowych. 

Gdy gmina chce się rozwijać to musi inwestować. Należy efektywnie gospodarować 

środkami publicznymi i zapewniać najpotrzebniejsze elementy życia dla naszych 

mieszkańców w różnych dziedzinach. Największą jednak uwagę musimy zwrócić na pełną 

realizację zaplanowanych dochodów do budżetu, szczególnie ze sprzedaży majątku, a także 

o terminową realizację zadań inwestycyjnych zapisanych w tegorocznym budżecie.  

Stwierdził, że ma nadzieję, że przy wsparciu pań i panów radnych, a także przy pomocy 

samorządów wiejskich, realizacja tych zadań jest możliwa i realna. Pan burmistrz dodał, że 

nie jest tylko specyfiką gminy Wodzisław, że taka jest struktura budżetu i tak wysokie środki 

przeznaczamy na oświatę i wysokość subwencji oświatowej nijak nie przystaje do kosztów,       

a algorytm na podstawie którego przyznawana jest subwencja oświatowa jest daleko 

niewystarczający. Na samorząd nakłada się coraz więcej obowiązków niosących za sobą 

wydatki, zwłaszcza bieżące. Według ustawy o finansach publicznych wydatek na oświatę 

jest wydatkiem bieżącym - nie inwestycyjnym- którego nie bierze się pod uwagę do 

wyliczania współczynników. Jest „toksycznym” wydatkiem w budżecie – tak jest nazwany 

przez ustawodawcę. Środki na oświatę i opiekę społeczną służą osobom starszym, naszym 

najmłodszym, na ich kształcenie i rozwój. Kończąc pan burmistrz zapewnił, że odpowie na 

zadawane na sesji pytania. Poinformował, że chce jeszcze zgłosić autopoprawkę do projektu 

budżetu.  

Przewodniczący rady poinformował, że autopoprawkę będzie można zgłosić później.  

 

b)Skarbnik gminy przedstawiła:   

-Uchwałę Nr 164/2021 I składu Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 8 grudnia  2021 roku                   

w sprawie  opinii o projekcie uchwały Rady Miejskiej w Wodzisławiu  w sprawie wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Wodzisław na 2022-2032 ( uchwała stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu).  

 -Uchwałę Nr 163/2021 I składu Orzekającego RIO w Kielcach z dnia 8 grudnia 2021 roku  w 

sprawie  opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wodzisław na 2022 rok                       

( uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  

 c) opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą kalkulacji dochodów przedstawiła przewodnicząca 

komisji pani Joanna Krzemień ( opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu ),  

d) opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów  dotyczącą wydatków przedstawił 

przewodniczący komisji pan Hubert Galiński ( opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu),  
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e) skarbnik gminy przedstawiła:   

- projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wodzisław na 

lata 2022-2032, ( projekt stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący rady zarządził glosowanie w sprawie przyjęcia projekt uchwały.  

Radny Adam Zieleniec zauważył, że przed głosowaniem powinna odbyć się dyskusja.  

Przewodniczący rady poinformował, że teraz będzie głosowanie w sprawie WPF. 

Radny Adam Zieleniec stwierdził, że gdy będą przyjęte zmiany w budżecie to mogą one 

wpłynąć na zmiany w WPF.  

Radny Hubert Galiński zauważył, że gdy zamkniemy się w kwotach budżetowych to nie 

trzeba będzie wprowadzać zmian. 

Radny Adam Zieleniec wyjaśnił, że będzie to w kwotach budżetowych ale jako inne zadanie 

inwestycyjne.  

Pani skarbnik wyjaśniła, że gdy rada przegłosuje jakieś zadanie związane z WPF, którego 

realizacja będzie w roku bieżącym i w latach następnych to zmiana ta powinna się znaleźć          

w WPF. Jeżeli to będzie poprawka, o której radny mówił na posiedzeniu komisji dot. 

przebudowy skrzyżowania  to jest to zadanie wieloletnie i   gdy zostanie przyjęte to  trzeba 

będzie zmienić WPF 

Radny Adam Zieleniec poinformował, że dlatego chciałby teraz zgłosić wniosek o zmianę. 

Radny Hubert Galiński stwierdził, że jeszcze nie omawialiśmy uchwały budżetowej,                                    

a chcemy omawiać wniosek radnego. Zaproponował, aby wcześniej omówić uchwałę 

budżetową i omówić wszystkie zmiany, a później przeprowadzić kolejno głosowania nad 

projektami.  

Radca prawny wyjaśnił, że gdy radny chce zgłosić poprawki to powinno to się odbyć teraz. 

Przewodniczący rady ogłosił 10 min. przerwę.  

Po przerwie- obrady opuścił radny Stanisław Skalmierski.  

Przewodniczący rady zwrócił się do pani skarbnik o przedstawienie projekt uchwały                          

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2022r. ( projekt stanowi załącznik nr 18 

do protokołu).  
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Pani skarbnik zwróciła się z pytaniem czy ma przedstawić autopoprawki do projektu budżetu. 

Przewodniczący rady stwierdził, że nie ma takiej potrzeby bo wszyscy radni otrzymali ich 

wykaz. 

Pani skarbnik poinformowała, że w trakcie posiedzenia komisji w dniu 13 stycznia  pan 

Burmistrz zgłosił dodatkową autopoprawkę, która została już uwzględniona w projekcie dot. 

zwiększenie wydatków budżetowych w dziale 600 o kwotę 80.000zł. z przeznaczeniem na: 

a) zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 25.000zł. z przeznaczeniem na zakup 

kamienia do utwardzenia drogi wewnętrznej Niegosławice – Dębiany ( dokończenie 

zadania tzw. Pasztówki), 

b) zwiększenie o kwotę 55.000zł. środków na zadanie inwestycyjne pn. ”Przebudowa 

drogi wewnętrznej dz. 866/2 w Wodzisławiu o dł. 670m.”. 

Jako źródło finansowania pan Burmistrz wskazał środki w dziale 010  w wysokości 80.000zł. 

jakie w autopoprawkach zaplanowano na zadanie pn.”Rozbudowa systemu monitoringu                      

i sterowania na obiektach sieci wodociągowej na terenie gminy Wodzisław” - zadanie  

zdublowane znajdujące się już w projekcie budżetu. 

Następnie pani skarbnik poinformowała,  że radny Przemysław Szota zgłosił wniosek                        

o wprowadzenie nowego zadania tj. przebudowa drogi w Mieronicach – 150m- ( do pani K.).  

Pan Burmistrz zaproponował aby środki na to zadanie w wysokości 15.000zł. przenieść                      

z działu 754 – Komendy wojewódzkie Policji, zaplanowane na dofinansowanie zakupu 

samochodu dla policji. 

Pan przewodniczący otworzył dyskusję nad budżetem. 

Pan burmistrz mając na uwadze decyzję rady z dnia 8 grudnia i głosowanie w sprawie 

ustalenia wysokości diet dla radnych i nie przyjęcia projektu w tej sprawie zwrócił się do 

radnych z wnioskiem o zmianę projektu uchwały budżetowej. Odczytał fragment protokołu 

sesji nr XXXVI/2021 z dnia 8 grudnia dot. procedowania tego projektu cyt.” Radny Adam 

Zieleniec zwrócił się do radnych z pytaniem czy ktoś z nich czy grupa radnych zgłaszali 

wniosek o podwyżkę, a jeżeli jest, to prosił aby wypowiedział się teraz przed głosowaniem tj. 

kto chce podwyżki i w jakiej wysokości. Radny stwierdził, że rada powinna się pokierować 

rozsądkiem i zaoszczędzić pieniądze na tak holenderne, wcześniej przegłosowane 

wynagrodzenie dla burmistrza (Pan burmistrz zaznaczył, że podwyżki obowiązują w całej 

Polsce i z kodeksu pracy wynika, że nie można zrzec się wynagrodzenia). Radny zauważył, 

że  uchwałę zgłosił pan burmistrz i jest to nic innego tylko przykrywka do tego co się stało 

wcześniej. Dlatego apeluje do rozsądku radnych. Radny Zbigniew Wojtecki zgłosił wniosek 
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aby diety pozostały na tym samym poziomie, bo mamy już podwyżkę dla pana burmistrza                  

i nie było by to z korzyścią dla budżetu gminy. Wyraził nadzieję, że radni podzielą jego 

opinię”.  

Pan burmistrz poinformował, że za wnioskiem radnego Zbigniewa Wojteckiego dot.  

odrzucenia projektu uchwały głosowali radni uchwały w całości głosowali radni: Adam 

Zieleniec, Zbigniew Wojtecki, Przemysław Szota, Stanisław Skalmierski, Przemysław Nowak 

i Leszek Krzelowski.  W między czasie na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, 

Administracji i Bezpieczeństwa Publicznego padł wniosek o powrót do tematu zwiększenia 

diet. W pierwszej kolejności przeprowadzono głosowanie w sprawie poprawki zgłoszonej 

przez radnego Huberta Galińskiego aby w przypadku gdy uchwała zostanie podjęta 

opublikować ją na tablicach  ogłoszeń w raz z imiennym głosowaniem. Komisja 4 za, 

pozytywnie zaopiniowała tą zmianę. Drugi wniosek komisji poddany pod głosowanie dot. 

zatwierdzenia podwyżki, ale w wyniku głosowania tj. 2 za, 2 przeciw,  2 wstrzymujące się nie 

przyjęła tego wniosku, wyrażając tym samym negatywną opinię. Pan burmistrz podkreślił, że 

mając na uwadze decyzję rady z 8 grudnia jak również głosowanie i opinię komisji 

administracji na temat pieniędzy, które zalegały w budżecie podjął decyzję o wprowadzeniu 

zmiany w budżecie tj. zdjęcie środków na podwyżki diet, które były zawarte w projekcie                       

z dnia 15 listopada  i przenieść je na bieżące utrzymanie dróg. Stwierdził,  ze szanuje wolę 

rady i komisji i dlatego proponuje tą autopoprawkę.  

 

Radny Adam Zieleniec odnosząc się do wypowiedzi pana burmistrza zauważył, że w kwestii 

jej uzupełnienia stwierdził, że  wymieniając nazwiska radnych głosujących na sesji w dniu                         

8 grudnia nie wymienił jeszcze dwóch. Radny stwierdził, że pan burmistrz po raz kolejny ma 

nieścisłe informacje.  

 

Przewodniczący rady poinformował pana burmistrza że za wnioskiem radnego Wojteckiego  

głosowało 8 radnych.  

 

Pan burmistrz wyjaśnił, że być może miał nieprecyzyjne notatki i podziękował za zwrócenie 

uwagi.  

 

Więcej pytań ani uwag nie było. 

 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

wniosku pana burmistrza – dot. zdjęcia w rozdziale 75022 środków w wysokości 40.000zł. 

przeznaczonych na podwyżkę diet radnych na rozdział 60016  bieżące utrzymanie dróg- 

załącznik z głosowania nr 19 do protokołu.  
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Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 14 radnych. Za głosowało  5 radnych, 

wstrzymujących 6, przeciw 3. Stwierdził, że wniosek o wprowadzenie autopoprawki został 

przyjęty. 

Radny Adam Zieleniec zgłosił wniosek o wprowadzenie zadania pn. przebudowa przepustu 

w miejscowości Brzeście. Radny przypomniał, że już wcześniej wnioskował w tej sprawie ale 

nie zostało to uwzględnione w projekcie budżetu. Zauważył, że przepust jest                                     

w skandalicznym stanie. Wniosek na dofinansowanie remontu drogi- łącznie z przepustem 

został złożony ale nie wiadomo czy zostanie przyjęty do realizacji. Dlatego wnioskuje                                     

o przesunięcie środków w wysokości 65.000zł. zaplanowanych na przebudowę skrzyżowania 

dróg gminnych ul. Kościelnej i Mlecznej w Wodzisławiu  w stronę mleczarni na wymieniony 

wcześniej cel. Radny zauważył, że zakład mleczarski nie działa i wątpliwe jest, że zacznie 

produkcję. Poinformował, że konsultował się w sprawie tego skrzyżowania z osobą, która 

zna się na min. przepisach ruchu drogowego, która stwierdziła, że jest to droga 

jednokierunkowa i potrzebna będzie zmiana organizacji ruchu. Aby przebudować drogę 

trzeba wyznaczyć pas do lewoskrętu ale należy się jeszcze nad tym zastanowić. Należy 

również sprawdzić czy gmina obecnie ma jakiś dochód z mleczarni tj. czy właściciel płaci 

podatki czy nie. 

 

Przewodniczący rady pytał, czy pani skarbnik może odpowiedzieć na temat podatków 

mleczarni.  

 

Radca prawny urzędu poinformował, że w jego opinii nie może przekazać takiej  informacji 

gdyż obrady sesji są jawne. Podmiot może zarzucić, że naruszono jego dobra osobiste.  

 

Radny Adam Zieleniec stwierdził, że rozmawiamy o uchwale budżetowej, która opiera się na 

dochodach.  

 

Radca prawny urzędu wyjaśnił, że nie można jednak  ujawniać takich danych.  

 

Więcej pytań ani uwag nie było. 

 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

wniosku radnego Adama Zieleńca – dot. przesunięcie środków w wysokości 65.000zł. 

zaplanowanych na przebudowę skrzyżowania dróg gminnych ul. Kościelnej i Mlecznej                        

w Wodzisławiu  w stronę mleczarni na remont przepustu w miejscowości Brzeście- załącznik 

z głosowania nr 20 do protokołu.  
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Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 14 radnych. Za głosowało  5 radnych, 

wstrzymujących 0, przeciw 9. Stwierdził, że wniosek został odrzucony. 

Pan burmistrz odnosząc się do wniosku radnego Zieleńca wyjaśnił, że nikt nie mówi, że 

wykonanie remontu przepustu nie jest zasadne. Gdy będą środki to w bieżącym roku będzie 

to wykonane,  jednak gdy chcemy pozyskać inwestora- nabywcę mleczarni – to należy 

sporządzić dokumentację i przeprowadzić przebudowę zjazdu oraz przejścia na moście na 

ul. Jędrzejowskiej, zwłaszcza, że przed nami duża inwestycja w rynku. Nie da się jednak 

wszystkiego wykonać i podziękował za wynik głosowania. 

Radny Adam Zieleniec poinformował, że chce zgłosić   kolejny wniosek -  który w jego ocenie 

nie ma szans powodzenia, ale zrobi to dla czystości i przejrzystości pracy  rady i pana 

burmistrza, tak aby rada wiedziała o każdych przesunięciach - dot. wykreślenia w paragrafie 

11 ustępu 2 i ustępu 4, tak jak było do tej pory. Radny zauważył, że rada zwykle zatwierdzała 

wszystkie zmiany ale o nich wiedziała.  

Pan burmistrz wyjaśnił, że uprawnienia jakie ustawodawca decyzją rady przekazał organom 

zarządu nie powinny utrudniać ale ułatwiać realizację budżetu. Pozwalają one dokonywać 

zmian w ramach działu ale bez zgody rady nie można wprowadzić nowego zadania 

inwestycyjnego. Zapisy paragrafu 11 ust. 2 i 4 są wprowadzane przez samorządy do 

uchwały budżetowej po to, żeby było lepsze wykonanie budżetu. Dodał, że rada i tak rozlicza 

burmistrza na komisji rewizyjnej, podlega on również kontroli RIO. Pan burmistrz 

przypomniał, że gdy nie miał tych dwóch uprawnień to nie można było podpisać umowy                                        

z wykonawcą bo nie było w budżecie wystarczających środków. Dlatego trzeba było dokonać 

zmian na sesji, a w międzyczasie zdrożały materiały budowlane i z powodu wydłużenia                    

w czasie  trzeba było dodatkowo zwiększyć środki na to zadanie. Dzięki uprawnieniom 

zwłaszcza do dokonywania zmian między wydatkami bieżącymi gdy są oszczędności z tego 

tytułu, czy pozyska się środki z zewnątrz,   burmistrz ma możliwość przenieść po przetargu  

brakujące środki. Zapewnił, że nie będą to przeniesienia na wydatki bieżące, administrację 

czy wynagrodzenia.  

Więcej pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

wniosku radnego Adama Zieleńca – dot. wykreślenia w paragrafie 11 projekt uchwały                         

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wodzisław na 2022 rok ust. 2 i 4. Załącznik                            

z głosowania nr 21 do protokołu.  

Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 14 radnych. Za głosowało  3 radnych, 

wstrzymujących 2, przeciw 9. Stwierdził, że wniosek został odrzucony. 
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Więcej pytań ani uwag dot. projekt budżetu nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego   w sprawie 

przyjęcia autopoprawek i poprawek do projektu budżetu Gminy Wodzisław na 2022 rok, 

zgłoszonych na posiedzeniu komisji rozwoju. Załącznik z głosowania nr 22 do protokołu.  

Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 14 radnych. Za głosowało  12 radnych, 

wstrzymujących 0, przeciw 2. Stwierdził, że autopoprawki  zostały przyjęte.  

Radny Adam Zieleniec zauważył, że za chwilę radni przegłosują budżet oraz WPF. 

Stwierdził, że budżet jest najważniejszą uchwałą i trudno jej nie przegłosować gdyż są w nim 

nakreślone zadania, które gmina musi realizować bo inaczej doprowadziło by się do jej  

paraliżu. Radny stwierdził, że na pewno budżet będzie przegłosowany ale chciałby aby 

mieszkańcy i radni mieli świadomość, że zadłużenie w 2021 roku wynosiło 7.230.000zł. co 

stanowiło 19, 04% w stosunku do dochodów. Przegłosowanie budżetu na 2022 rok daje nam 

zadłużenie w wysokości 15.733.000zł. czyli wzrasta o 8 mln.zł. i daje nam zadłużenie na 

poziomie 42,39% czyli rośnie podwójnie. Radny zauważył, że gdyby zadłużenie było 

rozłożone na inwestycje na całej gminie to by się zgodził ale w większości zadłużenie będzie 

spowodowane realizacją  jednego budynku. Radny stwierdził, że od 2016 roku do dnia 

dzisiejszego jesteśmy w czołówce gmin, w której jest najniższy przyrost naturalny                              

i w wymienionych latach spadł on o ok. 10%. Radny pytał, czy ta budowa jest aż tak ważna 

dla gminy Wodzisław aby aż tak się zadłużać zwłaszcza, że czekają nas inne inwestycje, na 

które jak mówił pan burmistrz trzeba mieć udział własny. Radny pytał, czy na kolejne zadania 

rada będzie kolejny raz zwiększać zadłużenie. Nie wiadomo czy gmina otrzyma środki bo 

unia może je zablokować, nie wiadomo czy obecny rząd dotrwa. Dlatego powinniśmy się 

opierać na realiach jakie mamy tj. że trzeba będzie zaciągnąć kredyt od którego trzeba 

będzie zapłacić odsetki oraz zapłacić prowizje. Wszystkie te  koszty będą po stronie gminy. 

Kończąc radny podkreślił, że budżet należy podjąć ale należy mieć świadomość do czego 

się dąży i jakie mogą być skutki. Poinformował, że podobnie jak na komisji rewizyjnej czy 

rozwoju wstrzyma się od głosu. 

Radny Hubert Galiński stwierdził, że cieszy się z zauważenia przez radnego Adama Zieleńca 

problemu wyludniania się naszej gminy ale jednocześnie jest zdziwiony faktem że gdy mówił 

wiosną o przystąpieniu do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej, do którego przystąpiły 

wszystkie miasta powiatu oprócz naszego był znaczący sprzeciw. Proponował wtedy aby 

gmina przekazała działkę, na której spółka powołana do tego celu w ramach dotacji                             

z Ministerstwa Rozwoju wybudowała by budynek wielorodzinny. Nie było wtedy wśród 

radnych większości i poparcia tej inicjatywy. Teraz cieszy się, że problem ten dostrzegł radny 

Zieleniec i ma nadzieję, że dostrzegą go inni radni i będziemy dążyć do celu. Stwierdził, że 
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działania samorządu to nie tylko budowa chodników bo one nam podatków nie będą płacić             

i powinno się stwarzać przyjazną atmosferę dla osiedlania się nowych mieszkańców. 

Radny Adam Zieleniec zaproponował aby środki zaplanowane na budowę centrum 

przeznaczyć na budynek mieszkalny  i wtedy poprze to zadanie. Radny przypomniał, że nie 

był aż tak dużym przeciwnikiem pomysłu przystąpienia do SIM, a największym przeciwnikiem 

tej inicjatywy był pan burmistrz.  

Radny Hubert Galiński stwierdził, że dziwi go fakt że radny chce przeznaczyć środki na SIM 

skoro wiadome jest, że środków na Centrum nie można przeznaczyć na inne zadanie gdyż 

jest to dotacja celowa, a wcześniej mogliśmy mieć budynek wielorodzinny za darmo. 

Warunkiem było tylko oddanie działki, która obecnie jest nieużytkiem i zapłacenie podatku, 

który wynosił by ok. 100.000zł. Teraz jednak radny Zieleniec chce budować mieszkania                      

w ramach środków budżetu gminy i chce odrzucić promesę celową w wysokości 8 mln. zł. 

jaką gmina otrzymała w ramach Polskiego Ładu.  

Przewodniczący rady zamkną dyskusję, a następnie zarządził przeprowadzenie jawnego 

głosowania imiennego w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wodzisław na lata 

2022-2032, - załącznik z głosowania nr 23 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 2. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/372/2022  w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta                         

i Gminy Wodzisław na lata 2022-2032- została podjęta.  

 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wodzisław na 

2022r., - załącznik z głosowania nr 24 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 2. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/373/2022  w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Wodzisław na 2022r.- została podjęta.  

Głos zabrał pan burmistrz i podziękował za jednomyślność w ostatnich trzech latach przy 

podejmowaniu uchwały budżetowej. Zapewnił, że dołoży wszelkich starań  wspólnie                          

z pracownikami urzędu aby zrealizować ten ambitny budżet, aby pokazać, że inwestycje w 

tak ogromnej kwocie za ponad 16 mln.zł. zostały wykonane. Gdyby to się udało to spotkamy 

się  w grudniu  za 2 lata w innej rzeczywistości. Pan burmistrz stwierdził, że gdy mówimy                  
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o wyludnianiu się to należy zapewnić odpowiednią bazę dla młodego pokolenia zarówno 

kulturalną jak i infrastrukturalną. Zauważył, że budynki użyteczności są prawie w każdej 

miejscowości, będziemy się starali je odnowić lub je wybudować tak aby służyły naszym 

mieszkańcom. Pan burmistrz podkreślił, że jednak Wodzisław był, jest i będzie -pomimo, że 

niektórzy chcieli by inaczej i z tego powodu czynią jakieś wyrzuty– siedzibą gminy i o tą bazę 

trzeba zadbać aby się nie wstydzić. Pan burmistrz kończąc poinformował, że w najbliższych 

dniach odbędzie spotkanie z sołtysami w sprawie realizacji nowego budżetu, na które 

zaprosił także radnych. Będzie również dyskusja dot. nieprawidłowości przy składaniu 

wniosków do ARiMR. Podziękował radnemu Szocie za udział w ubiegłym roku w spotkaniu w 

starostwie w tej sprawie. Zapewnił, że teraz również nie pozwolimy aby obwiniać gminę za 

nieprawidłowości jakie miały miejsce przy składaniu wniosków o dopłaty bezpośrednie                       

i będziemy w tej sprawie  pomagać naszym rolnikom.  

 

Pkt. 8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji d.s. Rozwiązywania 

Problemów   Alkoholowych za 2021 rok. 

 

Przewodniczący rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu 

komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji i Bezpieczeństwa Publicznego i otrzymało 

pozytywną opinię. 

Sprawozdanie przedstawił pan Michał Kruk Pełnomocnik Burmistrza d.s. Profilaktyki                                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych ( sprawozdanie stanowi załącznik                                   

nr 25 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przewodniczący rady zarządził przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego                    

w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach  – załącznik  z głosowania nr 26 do 

protokołu.  Poinformował, że w głosowaniu  brało udział 11 radnych. Za głosowało  11 

radnych, wstrzymujących 0, przeciw 0 ( w głosowaniu z powodu nieobecności na sali nie 

brali udziału radni Hubert Galiński i radny Adam Zieleniec). Stwierdził, że sprawozdanie 

zostało przyjęte.  

 

Pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przewodniczący rady poinformował,  że projekty uchwał będące przedmiotem sesji były 

omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały pozytywne opinie ( opinie stanowią 

załącznik 27 -29 do protokołu). 

a) projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok, przedstawił pan Michał Kruk 
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Pełnomocnik Burmistrza d.s. Profilaktyki    i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                       

( projekt stanowi załącznik nr 30 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 31 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 12 radnych. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0 ( w głosowaniu z powodu nieobecności na sali  nie brał udziału radny Hubert Galiński ). 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/374/2022  w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii na 2022 rok, została podjęta.  

 

b) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy                      

z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do 

3 lat, przedstawiła inspektor d.s. gospodarki majątkiem gminy ( projekt stanowi załącznik                

nr 32 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 33 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/375/2022  w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do 3 lat, została 

podjęta.  

 

c) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/319/2021 Rady Miejskiej                               

w Wodzisławiu z dnia  28 czerwca 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy najmu   z dotychczasowym najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość 

na okres do 3 lat, przedstawiła inspektor d.s. gospodarki majątkiem gminy ( projekt stanowi 

załącznik nr 34 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 35 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/376/2022  w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXII/319/2021 Rady Miejskiej w Wodzisławiu z dnia  28 czerwca 



21 
 

2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu   z dotychczasowym 

najemcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do 3 lat- została 

podjęta. 

 

d) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany rodzaju miejscowości 

Piskorzowice stanowiącą część wsi Strzeszkowice na odrębną miejscowość Piskorzowice, 

przedstawiła pani sekretarz ( projekt stanowi załącznik nr 36 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 37 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/377/2022  w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie zmiany rodzaju miejscowości Piskorzowice stanowiącą 

część wsi Strzeszkowice na odrębną miejscowość Piskorzowice- została podjęta. 

 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia trybu konsultacji 

dotyczących zmiany rodzaju miejscowości Piskorzowice stanowiącą część wsi 

Strzeszkowice na odrębną miejscowość Piskorzowice, przedstawiła pani sekretarz ( projekt 

stanowi załącznik nr 38 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 39 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/378/2022  w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia trybu konsultacji dotyczących zmiany rodzaju 

miejscowości Piskorzowice stanowiącą część wsi Strzeszkowice na odrębną 

miejscowość Piskorzowice,- została podjęta. 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wodzisławiu na 2022 

rok, przedstawił przewodniczący rady ( projekt stanowi załącznik nr 40 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 41 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 
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Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/379/2022  w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wodzisławiu na 2022 rok- została podjęta.  

 

g) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej                           

w Wodzisławiu na 2022 rok, przedstawił przewodniczący rady ( projekt stanowi załącznik nr 

42 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.  

Przewodniczący rady zarządził  przeprowadzenie jawnego głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia projektu uchwały - załącznik z głosowania nr 43 do protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 

się 0. 

Przewodniczący rady miejskiej stwierdził, że uchwała  - Nr XXXVIII/380/2022  w sprawie 

przyjęcia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Wodzisławiu na 2022 rok - 

została podjęta. 

 

Pkt. 10. Podsumowanie działalności stałych komisji Rady za 2021 rok.  

Przewodniczący rady przed omówieniem sprawozdań odniósł się do działalności całej rady                

i poinformował, że w okresie sprawozdawczym odbyło się 10  sesji rady   na których 

omawiano tematy zgodnie zatwierdzonym  z planem pracy  oraz 1 sesja nadzwyczajna.  

Podjęto 112 uchwał w tym 32 uchwały o charakterze  prawa miejscowego.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawiła radna Joanna Krzemień  

przewodnicząca komisji – sprawozdanie stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła radna 

Edyta Kruk przewodnicząca komisji- sprawozdanie stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił 

radny Hubert Galiński przewodniczący komisji- sprawozdanie stanowi załącznik nr 46 do 

protokołu.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił radny 

Zbigniew Wojtecki przewodniczący komisji- sprawozdanie stanowi załącznik nr 47 do 

protokołu.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Administracji                                  

i Bezpieczeństwa Publicznego radny Wojciech Gądek  przewodniczący komisji – 

sprawozdanie stanowi załącznik nr  48 do protokołu.  
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Pkt. 11. Wolne wnioski i informacje, sprawy różne. 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Pkt. 12. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej              

w Wodzisławiu pan Leszek Krzelowski podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął 

obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą ósmą  sesję Rady 

Miejskiej w  Wodzisławiu obecnej kadencji”. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Nagranie sesji stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  

 

         Protokolant                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 

            w Wodzisławiu 

/ Aleksandra Adamska /                                   

       / Leszek Krzelowski / 

 

 

 

 

 


